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tomáš polanský 
na mej nezklamal
Trojnásobný mistr Evropy v kategorii kadetů 
z roku 2013 Tomáš Polanský odjížděl na svůj 
poslední mládežnický šampionát do Záhřebu 
s nadějí, že se mu povede rozšířit sbírka medailí 
z této akce. 

Svůj cíl splnil, a přestože na zlato 
tentokrát nedosáhl, odjížděl spo-
kojený. V družstvech byl hlavním 
strůjcem vítězství nad silnou Francií 
ve čtvrtfinále. A že to nevyšlo v po-
sledním duelu proti Itálii? Takový už 
je sport. „Trvalo mi pár dnů, než jsem 
se dostal do optimální pohody, tak-
že to bylo dost složité a nechybělo 
mnoho, abychom z bojů o medaile 
úplně vypadli,“ okomentoval soutěž 
družstev.
V mixu došel společně s Angličan-
kou Ho Tin Tin až do finále. Singl 
byl závěrečnou tečkou za úspěšným 
vystoupením v Chorvatsku. Vybo-
joval bronzovou medaili. „Francouz 
Gassin byl ve dvouhře úplně jiným 

soupeřem, než v družstvech. Byl 
tentokrát opravdu o něco lepší. Ale 
já jsem spokojen, potvrdil jsem svoje 
postavení na žebříčku a tři medaile 
ze šampionátu jsou pro mne ob-
rovským úspěchem,“ dodal český 
reprezentant.

Byl to největší výbuch francouzské 
mládežnické reprezentace za po-
sledních deset let. Ale také důkaz 
toho, jak se poměr sil v Evropě vy-
rovnává. Francouzi nevybojovali 
v soutěži družstev ani jednu me-
daili, přestože obhajovali dvě zlata 
a jedno stříbro. Namísto nich se na 
stupních vítězů opět objevili napří-
klad Češi, ale také zcela nově Ázer-
bajdžán, finále si zahráli Polsko či 
Srbsko. 
U většiny zemí nejde o překvapení, 
pouze o aktuální sílu toho které-
ho ročníku. Ázerbajdžán, to je však 
něco zcela nového. Kadetská druž-
stva tvořili naturalizovaní Číňané, 
o jejichž věku se v kuloárech hod-
ně hovořilo. Kvalitu nezapřou, dívky 
porazily ambiciózní Němky a jejich 
sílu na vlastní kůži okusily také čes-
ké kadetky. Chlapci postoupili až do 
semifinále. Co bude dál? Ovládnou 
příští rok šampionát úplně?
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Kdyby mi před 
mistrovstvím někdo řekl, 
že budeme mít celkem 
pět medailí, byl bych 
šťastný. Ale teď, teď 
mě fakt mrzí, že jsme 
nevyhráli finále družstev. 

Jak se vám líbilo Juniorské misTrovsTví evroPy v Záhřebu?

Tomáš Polanský
trojnásobný medailista

Bronz v singlu je skvělý 
úspěch. Víc než finále 
v družstvech nebo 
mixu. Potvrdil jsem své 
postavení na žebříčku, 
takže jsem moc rád.

Zdena blašková
dvojnásobná medailistka

Jsem spokojená 
na padesát procent. 
Medaile z jednotlivců jsou 
super, splnila jsem cíl. 
Ale družstva se nám 
nepovedla.
Měli jsme na víc.

nikiTa PeTrovová
juniorská reprezentantka

Herně to v družstvech 
bylo špatné, je škoda, 
že jsme spadly do druhé 
divize. Ostatní bylo 
v pohodě, bydlení, jídlo 
i hala. Celkově hezké 
mistrovství.



české aktuality

Zajímavého spoluhráče měla ve smíšené čtyřhře 
Markéta Ševčíková. Jako obranářka se v deblech často 
musí spokojit se útočícím spoluhráčem či spoluhráč-
kou. Hrát na mistrovství Evropy s jednorukým Čer-
nohorcem, to se však nestává často. „Jeho postižení 
nemělo na hru vůbec žádný vliv. Byl technicky dob-
ře vybavený a hrálo se mi s ním dobře,“ řekla česká 
juniorka. Společně s Filipem Radovičem postoupila 
do třetího kola, kde prohráli s ruskými obranáři Cha-
plyginem a Malaninaovou.

Jedno z nejpříjemnějších překvapení na šampionátu 
z pohledu českých barev připravil pár Jiří Martinko, 
Nikita Petrovová. V osmifinále porazili rumunskou 
dvojici Rares Sipos, Andreea Dragomanová 3:2. 
V boji o medaile podlehli Slovincům Darko Jorgičovi 
s Tamarou Pavčnikovou. „Za stavu 1:2 jsme měli setbol 
ve čtvrtém setu a já jsem netrefila velký kopec. Nedo-
sáhla jsem na míček. Kdo ví, třeba bychom v rozhodu-
jícím setu vyhráli a postoupili. Byla to obrovská šance,“ 
řekla Nikita Petrovová.

Celou dobu soutěže družstev byl junior Vlastimil 
Buben jen v roli náhradníka. Tvořil atmosféru v týmu, 
snažil se hecovat spoluhráče a společně s nimi tréno-
val. Před finálovým duelem s Itálií však trenér Marek 
Klásek rozhodl, že bude hrát místo Patrika Klose. „Pa-
trikovi se na turnaji nedařilo a věřil jsem, že se Vlasta 
šance nezalekne. Byla to pro něj těžká premiéra, ale 
odehrál zápas velmi dobře,“ komentoval svůj krok tre-
nér. Vlastimil Buben ve finále prohrál s Italem Luca 
Bressanem 0:3.

Nejlepší česká kadetka Zdena Blašková se rozloučila 
s touto věkovou kategorií ziskem dvou medailí. Byla 
spokojená, ale jen z padesáti procent. Bronz z dvou- 
hry a také ze čtyřhry zastínil neúspěch v soutěži druž-
stev. Kadetky vypadly v osmifinále. „Věřily jsme, že se 
popereme o medaili. Jenže ono je to těžké, když máte 
proti sobě soupeřku z Ukrajiny a každý vám říká, že je 
až 94. na světě. Nikdo nevidí, že je skvělá, jen nemá 
tolik možností startovat na velkých turnajích a nesbírá 
body,“ podotkla.

jednoruký 
spoluhráč

medaile 
byla blízko

finálová 
premiéra

úspěšné 
loučení



zahraniční aktuality

Byla to událost, při které běhal mráz po zádech. 
Francouzi v družstvech totálně zklamali a ani v jed-
notlivcích se jim příliš nedařilo. Vybojovali jediný titul 
– ve dvouhře juniorů dominoval Alexandre Gassin. Při 
medailovém ceremoniálu kolem stupňů vítězů proto 
nastoupila celá výprava a svému šampiónovi jako se-
cvičený sbor zazpívala státní hymnu. Úplně vepředu 
stála dvanáctiletá Prithika Pavadeová, považována 
za největší evropský ženský talent posledních let. 

V loňském roce byl Rumun Cristian Pletea suverénem 
v kategorii kadetů. Obrovský talent se neztratil ani 
na svém prvním šampionátu mezi juniory. Postoupil 
do semifinále ve čtyřhře a ve dvouhře prohrál až ve 
čtvrtfinále s pozdějším vítězem Francouzem Alexan-
dre Cassinem. Jeho každý zápas vypadal, jako by se 
hrálo o zlato. Pokud vyhrál, skákal radostí a běhal 
kolem stolu. Po prohře naopak bleskově sbalil věci 
a zmizel z haly. Nezaujatý divák okamžitě pozná, že 
do hry dává celé své srdce.

Rumunská juniorka Adina Diaconuová vyhrála na MEJ 
podruhé za sebou dvouhru a zastínila opět svoji repre-
zentační kolegyni a žebříčkově lepší Andreu Drago-
manovou. Ve finále porazila Ázerbajdžánku Ning Jing. 
„Porazila Andreu v semifinále, takže jsem jí měla co 
oplácet. Byl to můj nejlepší zápas na šampionátu. Ale 
nebylo to vůbec jednoduché, jak by se při pohledu na 
výsledek 4:0 mohlo zdát,“ řekla po výhře hráčka, jejíž 
soustředění před výměnou je obdivuhodné.

Celkem si některou z medailí ze Záhřebu odvezli hráči 
a hráčky devatenácti zemí. A co do jejich počtu skon-
čila s pěti medailemi Česká republika společně s Ra-
kouskem na pomyslném bronzovém stupínku. Více jich 
vybojovalo pouze Rusko (celkem 12) a Rumunsko (8). 
Zajímavostí ovšem je, že v soutěžích jednotlivců ne-
měli Rusové ve finále juniorské kategorie ani jednoho 
zástupce. Kadeti své starší spoluhráče ostatně zastínili 
i v družstvech, kde vyhráli turnaj chlapců i děvčat.

francouzská 
oslava

úspěšný 
debutant

pohled 
zabijáka

rusové 
nejúspěšnější




